
                                

 

 

 

Til: Erhvervsministeren 

      Erhvervsudvalget 

                   Den 12. maj 2020 

 

 

Vedr. Hjælp til rejsebranchen i lyset af coronakrisen 

På vegne af vores medlemmer vil vi gerne sige Ministeren og Erhvervsudvalget tak for jeres forståelse 
for branchens udfordringer og behov og for den store indsats, I har gjort for at skabe et godt og 
balanceret fundament, der kan holde hånden under rejsebranchen. 

Vi er overbeviste om, at dagens hjælpepakke vil bidrage til at sikre, at flest mulige rejsebureauer 
kommer vel igennem denne vanskelige og mærkelige tid. En tid, som vi hverken véd, hvor længe 
varer eller hvor dybe spor, den vil sætte i branchen.  

Vi har også hæftet os ved dagens formulering af ændringsforslaget til L181. Det har vi ingen 
umiddelbare kommentarer til. Det er naturlige og nødvendige ændringer i lyset af aftalen. 

For så vidt angår de øvrige punkter i aften om hjælp til rejsebranchen i lyset af coronakrisen, har vi 
blot enkelte refleksioner, som vi gerne vil benytte lejligheden til her kort at dele med jer: 

 

Vedr. tilskuddet på 600 mio. kr.  

Tilskuddet går til dækning af størstedelen af trækket på statsgarantien i første periode. Det skønnes 
i aftalen, at trækket på statsgarantien i denne periode vil være på mellem 700-850 mio. kr. 

Hvis det måtte vise sig, at de faktiske omkostninger, som branchen ønsker dækket i første periode, 
er mindre end tilskuddet på 600 mio. kr., vil vi foreslå, at et eventuelt overskydende beløb overføres 
til periode to til forholdsmæssig/pro rata dækning af de faktiske omkostninger, rejsebureauerne 
måtte have i den periode. 

Alternativt kan et evt. overskydende beløb anvendes til at konsolidere fondskassen for pakkerejser 
udover de 125 mio. kr., som aftalen indebærer. Hermed vil fondens finansielle beredskab kunne 
styrkes til også at modstå krav i tilfælde af en større arrangørs konkurs, som ikke måtte være dækket 
af den stillede garanti.  

 

Vedr. Midlertidig voucher-ordning 

Vi noterer også med tilfredshed, at Ministeren og aftalepartierne er indstillet på at finde mere 
økonomisk bæredygtige løsninger eks. i form af en midlertidig, obligatorisk voucher-løsning. 

Det bør sikres, at flest danskere, der bliver omfattet af voucher-ordningen, får den fornødne for-
brugerbeskyttelse. Derfor vil vi anbefale, at ordningen kommer til at gælde, uanset om kunderne har 
købt deres rejse hos en udbyder, som er registreret i Rejsegarantifonden, eller som er dækket af en 
anden EU/EØS godkendt garantiordning.  
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Samtidig anbefales, at Folketingets vedtagelse af en voucher-ordning giver mulighed for umiddelbar 
anvendelse uden tilknytning til en specifik periode. 

 

----o0o---- 

 

Vi står naturligvis til rådighed for en uddybning af ovenstående samt for fortsatte dialoger fsva. 
eventuelle påkrævede hjælpeforanstaltninger i den kommende tid. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

REJSEARRANGØRER I DANMARK  DANMARKS REJSEBUREAU FORENING 

Henrik Specht, direktør   Lars Thykier, adm. direktør 

Henrikspecht@mail.dk   Lth@travelassoc.dk 

40 82 86 77    40 45 68 14   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kopi:                                                                                                                 
Brian Wessel, erhvervsjuridisk direktør, Erhvervsministeriet, 
Sigrid Dahlerup, kontorchef, Erhvervsministeriet 
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